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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 16. maj 2013 stillet 
følgende spørgsmål nr. 643 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott 
Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 643:
’’Kan ministeren oplyse, hvornår alle sygehuse lægger recepter ud på recept-
serveren, så det bliver nemmere for både patient og apotek at videreformidle 
medicinen?”

Svar:
Jeg kan oplyse, at alle sygehuse har elektroniske medicinmoduler, der gør det 
muligt at sende elektroniske recepter via receptserveren. 

Det er dog ikke ensbetydende med, at der ikke længere anvendes recepter på 
papir. De enkelte lægers udstedelse af elektroniske recepter varierer fra syge-
hus til sygehus og afdelingerne imellem, hvilket afspejler, at brugen af elektro-
niske recepter endnu ikke er indarbejdet i alle lægers arbejdsgange. 

Dertil kommer, at det på ganske få områder ikke er muligt at udstede recepter 
elektronisk, herunder magistrelle ordinationer (ordinationer, hvor lægemidlet 
fremstilles på apoteket til den enkelte patient), kosttilskud og visse vitaminer.
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